
Kulturudvalget

Til: Kulturministeren

Dato: 3. oktober 2016

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

KUU alm. del

Samrådsspørgsmål U
8 partier er blevet opmærksomme på, at lov om mediestøtte indeholder en be-
stemmelse, der utilsigtet vanskeliggør Flensborg Avis´ muligheder for at opnå
støtte. Det er lovens § 2, der går på, at medier ikke kan få støtte, såfremt de
er helt eller delvist offentligejet, der rammer Flensborg Avis. Avisens tilskud
fra Folketingets Sydslesvigudvalg udgør omkring halvdelen af de samlede
indtægter, hvilket betyder, at den ifølge mediestøtteloven er at betragte som
værende offentligt ejet.
• Vil ministeren redegøre for hvilke udfordringer, der knytter sig til Flensborg
Avis mediestøtte?
• Vil ministeren tage initiativ til Flensborg Avis fremadrettet bliver berettiget til
mediestøtte på trods af støtten fra Sydslesvigudvalget?
• Vil ministeren bidrage til at der findes en løsning, så Flensborg Avis ikke mø-
des med krav om tilbagebetaling af mediestøtte udbetalt for 2015?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Christian Rabjerg Madsen (S), Morten
Marinus (DF), Christian Juhl (EL), Mette Bock (LA), Rasmus Nordqvist (ALT),
Zenia Stampe (RV), Jacob Mark (SF) og Naser Khader (KF).
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